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P R O T O K Ó Ł  Nr XIII /2011 

 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 29 grudnia 2011 roku 
 

 
Stan radnych ................................................... 15 
Obecnych na sesji .......................................... 15 

 
 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad.1. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 
 
  Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku  o 
samorządzie gminnym otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan 
Krzysztof Kaszuba. 
Na podstawie listy obecności stwierdził quorum do podjęcia prawomocnych 
uchwał. 
Przewodniczący Rady Gminy powitał radnych, sołtysów oraz zaproszonych 
gości: 

• Pana Stanisława Tyszkiewicza – Kierownika Rejonowego Ośrodka 
Doradztwa Rolniczego 

• Pana Roberta Naumiec – Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji w 
Świdwinie 

• Pana Krzysztofa Wasicionka – Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg 
• Pana Zdzisława Pawelca – Wójta Gminy Świdwin 
• Pana Kazimierza Lechockiego – Zastępcę Wójta Gminy Świdwin 
• Panią Halinę Czajkowską – Sekretarza Gminy 
• Panią Renatę Kamińską – Skarbnika Gminy 
• Panią Kazimierę Seżysko – Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej 
• Pana Ryszarda Miedzika – Prezesa Gminnego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej, Radnego Rady Powiatu  
• Panią Krystynę Miodowską – Kierownika Referatu Rolnego Urzędu 

Gminy 
• Pana Sebastiana Basiejko – Kierownika Referatu Oświaty Urzędu 

Gminy 
• Panią Elżbietę Wachowiec – Dyrektora Zespołu Szkół w Lekowie 
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Ad.2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 
 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował, że protokół z 
ostatniej sesji wyłożony był do wglądu w Biurze Rady. Uwag nie wniesiono. 
Radni w głosowaniu jawnym protokół przyjęli jednomyślnie. 
 
Ad.3.PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD 
 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował, że porządek 
obrad podany był w zaproszeniach na sesję. Przewodniczący zaproponował 
dodanie do porządku obrad punktu 9a – Zaprezentowanie programu pracy 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Świdwin na rok 2012.  
Radni w głosowaniu jawnym proponowany porządek obrad przyjęli 
jednomyślnie, a przedstawia się on następująco: 
 
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Rady Gminy oraz Wójta Gminy 

z prac w okresie między sesjami. 
6. „Czas dla Samorządów”. 
7. Sprawozdanie Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

Pani Kazimiery Seżysko z działalności GOPS w roku 2011 
8. Dyskusja. 
9. Podjęcie uchwał: 

• W sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2012 rok; 
• W sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Świdwin na lata 2012 – 2020; 
• W sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów wymiaru 

podatku rolnego na terenie Gminy Świdwin w 2012 rok; 
• W sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2011; 
• W sprawie nabycia działki nr 138/6 (droga) o powierzchni – 1,9578 

ha KW KO2B/00027238/4 w obrębie 0022 LEKOWO; 
• W sprawie zniesienia pomnika przyrody; 
• W sprawie powierzenia spółce Międzygminne Przedsiębiorstwo 

Gospodarki Odpadami Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z 
siedzibą w Wardyniu Górnym zadań własnych Gminy w zakresie 
gospodarki odpadami komunalnymi oraz wyrażenia zgody na 
zawarcie przez Gminę Świdwin umowy wykonawczej;  

9a. Program pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Świdwin na 2012 rok.  
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
11. Wolne wnioski. 
12. Zakończenie. 
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Ad.4. INTERPELACJE RADNYCH  
 

• Radny Pan Andrzej Żubert złożył podziękowania Panu Kazimierzowi 
Lechockiemu – Zastępcy Wójta oraz Panu Krzysztofowi Wasicionkowi 
– Dyrektorowi Powiatowego Zarządu Dróg za zlikwidowanie drzewa 
rosnącego w pasie drogowym. Radny podkreślił, że usiłował rozwiązać 
ten problem od około 4 lat, dopiero owocna okazała się współpraca z 
Panem Krzysztofem Wasicionkiem. Ponadto radny podkreślił, że 
zostały wykoszone rowy i udrożniony jest przepust wody koło sołtysa 
Pana Tadeusza Paciorka.  
Radny Pan Andrzej Żubert zwrócił się w imieniu mieszkańców do Pana 
Krzysztofa Wasicionka z prośbą poprawę jakości drogi na odcinku od 
Osiedla do krzyża. Jest to odcinek o długości 1200 m, a jest to bardzo 
uczęszczana droga.  

 
Ad.5. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI RADY 
GMINY I WÓJTA GMINY Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI 
 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Dariusz Gos poinformował, że 
Komisja Rewizyjna spotkała się w dniu 14 grudnia 2011 roku w celu 
sporządzenia sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Świdwin z 
realizacji rocznego planu pracy i wykonania planu kontroli za 2011 rok. Ponadto  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Dariusz Gos poinformował, że na 
tym samym posiedzeniu Komisja opracowała swój plan pracy na rok 2012. 
Powyższy plan został zaprezentowany i przegłosowany w dalszej części obrad. 
 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Etyki 
Radnych Pani Justyna Twardys poinformowała, że w okresie między sesjami 
Komisja spotkała się jeden raz, a tematem obrad komisji był projekt budżetu na 
rok 2012. Komisja zaopiniowała projekt budżetu na 2012 rok pozytywnie.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Etyki 
Radnych Pani Justyna Twardys przedstawiła ponadto sprawozdanie z 
działalności Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Etyki Radnych Rady 
Gminy Świdwin za 2011rok. 

W 2011 roku Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Etyki 
Radnych pracowała na 5 posiedzeniach samodzielnych i 10 posiedzeniach 
Komisji łączonych, w oparciu o roczny plan pracy. 
Stan Komisji liczył na początku kadencji 6 osób i nie uległ zmianie do dnia 
dzisiejszego, przedstawiając się następująco: 
1. Twardys Justyna – Przewodnicząca Komisji 
2. Mich Henryk – Członek Komisji 
3. Pugacz Łukasz – Członek Komisji 
4. Sokołowski Józef – Członek Komisji 
5. Wiśniewski Andrzej – Członek Komisji 
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6. Wróblewska Beata – Członek Komisji 
 
Frekwencja udziału członków Komisji w jej posiedzeniach w roku 2011 
wyniosła 100%. 
Tematyka, którą Komisja zajmowała się w 2011 roku to m.in.: 

• Reorganizacja sieci szkół na terenie Gminy Świdwin, ze szczególnym 
uwzględnieniem opieki i dowozu dzieci do szkół; 

• Praca świetlic i bibliotek na terenie Gminy Świdwin; 
• Kalendarz imprez masowych i zawodów sportowych na terenie Gminy; 
• Funkcjonowanie Gminnych i Uczniowskich Klubów Sportowych; 
• Podsumowanie pracy szkół; 
• Działalność Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

i Narkomanii oraz propozycje rozdysponowania środków finansowych w 
ramach pracy w/w Komisji; 

• Działalność Stowarzyszeń z terenu Gminy Świdwin; 
• Działalność Gminnej Hali Sportowej; 
• Sprawozdania półroczne i roczne z wykonania budżetu w 2011 roku; 
• Budżet Gminy na rok 2012, który Komisja zaopiniowała pozytywnie; 
• Sprawy bieżące; 
Członkowie Komisji uczestniczyli w spotkaniach z rodzicami i 

mieszkańcami miejscowości, których dotyczyła w szczególności reorganizacja 
sieci szkół.  
Komisja opracowała ponadto przyszłoroczny plan pracy. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, 
Usług, Bezrobocia i Opieki Społecznej Pan Łukasz Pugacz poinformował, że 
w okresie między sesjami odbyło się jedno posiedzenie Komisji, której pracom 
przewodniczy. Posiedzenie to dotyczyło budżetu na rok 2012, który został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, Usług, 
Bezrobocia i Opieki Społecznej Pan Łukasz Pugacz przedstawił ponadto 
sprawozdanie z prac Komisji w roku 2011.  

W roku 2011 Komisja Budżetowa, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, Usług, 
Bezrobocia i Opieki Społecznej Rady Gminy Świdwin odbyła 9 posiedzeń.  

• Na pierwszym posiedzeniu, które odbyło się 19 stycznia, komisja 
opracowała plan pracy na rok 2011, podczas tego posiedzenia 
przedstawiony został także projekt budżetu Gminy Świdwin; 

• W lutym najważniejszym tematem spotkania była reorganizacja sieci 
szkół; 

• W marcu komisja otrzymała informacje o opiece społecznej i bezrobociu 
na terenie Gminy; 

• W maju odbyły się dwa posiedzenia komisji. 18 maja odbyło się 
posiedzenie wspólne z komisją Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i 
Etyki Radnych. Dotyczyło ono podziału funduszy ze środków 
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alkoholowych oraz wykonania budżetu Gminy Świdwin za rok 2010. 
Drugie posiedzenie miało miejsce 19 maja i dotyczyło planów rozwoju 
miejscowości oraz promocji Gminy; 

• 15 czerwca odbyło się posiedzenie komisji, którego tematem 
przewodnim było funkcjonowanie handlu, usług i przedsiębiorczości; 

• 12 września Komisja na posiedzeniu dokonała podziału pozostałych 
środków z funduszy alkoholowych; 

• 13 października odbyło się posiedzenie komisji, a główną tematyką było 
wówczas bezrobocie i opieka społeczna w drugim półroczu; 

• 6 grudnia komisja na posiedzeniu skupiła sie na budżecie Gminy na 2012 
rok; 

Z planowanych 12 posiedzeń komisja zrealizowała 9, z czego jedno 
posiedzenie zostało ujęte w planie pracy na rok 2012, a dotyczyć ono będzie 
założeń polityki społeczno – gospodarczej Gminy na 2012 rok.  
Informacje dotyczące posiedzeń komisji znajdują się w protokołach z posiedzeń 
dostępnych w Biurze Rady oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej.   
 

Następnie Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poprosił Wójta 
Pana Zdzisława Pawelca o przedstawienie sprawozdania z pracy Urzędu 
Gminy w okresie między sesjami Rady Gminy Świdwin. 

Wójt Pan Zdzisław Pawelec poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym najważniejszym zadaniem Urzędu była praca nad budżetem 
Gminy na rok 2012. Budżet był omawiany na posiedzeniach Komisji Rady 
Gminy Świdwin, a dziś jest przedkładany radnym pod głosowanie.  

 
• W zakresie działania Referatu Infrastruktury Wójt Pan Zdzisław Pawelec 

poinformował, że trwa budowa kanalizacji w miejscowości Oparzno, 
Lekowo i Bierzwnica. W Bierzwnicy inwestycja jest już praktycznie 
zakończona, w Oparznie zaawansowanie prac wynosi 90%, w Lekowie 
zaawansowanie prac wynosi 40%. 
Oddano do użytku sześć placów zabaw, w ramach inwestycji złożonej do 
PROW-u. Place zabaw powstały w Bierzwnicy, Przybysławiu i 
Rusinowie ( tutaj projekty były składane przez Leadera ). Place zabaw 
powstały także w miejscowościach Kluczkowo, Łąkowo i Lekowo. W 
tym przypadku projekt był składany do PROW – u bezpośrednio razem z 
projektem na remont świetlic wiejskich. Wójt Pan Zdzisław Pawelec 
poinformował ponadto, że remonty świetlic wiejskich także są na 
ukończeniu w Kluczkowie, Lekowie i Łąkowie. 
 

• Wójt Pan Zdzisław Pawelec podkreślił, że najważniejszą informacją z 
działalności Referatu Rolnego jest zmiana systemu zbierania faktur. 
Sołtysi otrzymali informację oraz są proszeni o zwracanie uwagi 
rolnikom, bowiem nastąpiła istotna zmiana w tym zakresie. Termin 
składania wniosków na zwrot podatku akcyzowego dla producentów 
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rolnych został wyznaczony na okres od 1 lutego do końca lutego oraz od 
1 sierpnia do końca sierpnia 2012 roku.  
Ponadto Wójt Pan Zdzisław Pawelec poinformował, że podpisał akt 
notarialny na przejęcie od Agencji Nieruchomości Rolnych działki w 
miejscowości Łąkowo. Jest to działka przeznaczona pod budowę 
oczyszczalni ścieków. Trwają ponadto prace nad przejęciem działek 
jeszcze w siedmiu miejscowościach. 
W okresie międzysesyjnym były wydawane zaświadczenia na wycinkę 
drzew oraz zaświadczenia do Agencji Nieruchomości Rolnych. 
 

• Wójt Pan Zdzisław Pawelec przedstawił informację z działalności 
Referatu Oświaty.  

- Poinformował zebranych, że dzieci z terenu Gminy wzięły udział w 
Międzynarodowym Turnieju Piłki Nożnej w Sanitz, który odbył się w 
dniach 9-11.12.2011r. Zajęły tam pierwsze miejsce.  
- W ramach współpracy, delegację niemiecką gościliśmy pod koniec 
sierpnia. Jest to wspólne przedsięwzięcie obu gmin partnerskich. 
- Zorganizowany został Otwarty Turniej Piłki siatkowej o Puchar 

Starosty.  
- Ponadto zorganizowany został turniej Bushido, tzw. turniej 
Mikołajkowy coroczny.  
- Referat był także odpowiedzialny za udział w zorganizowaniu 
Powiatowego Konkursu „ Idą święta”.  
- Odbyły się ponadto konsultacje społeczne na temat 
zagospodarowania budynku po szkole w Rusinowie.  

Wójt Pan Zdzisław Pawelec poinformował zebranych, że odbył 
spotkania z kadrą nauczycielską w szkołach w Lekowie, Bierzwnicy i 
Oparznie na temat sytuacji i działalności szkół na terenie Gminy. 
 

• Referat Infrastruktury zajmuje się także inwestycjami na terenie gminy.  
- Wójt Pan Zdzisław Pawelec poinformował zebranych, że 30 
listopada br. podpisano umowę na dofinansowanie projektu pn. „ 
Budowa rekreacyjnych placów zabaw w Krosinie, Oparznie, 
Klępczewie – gm. Świdwin”. Inwestycja będzie teraz rozliczana i 
nastąpi zwrot pieniędzy. 
- Ponadto Wójt powiedział, że w dniach od 15 do 16 grudnia br. 
odbyła się kontrola realizacji projektów „ Wyposażenie świetlic 
wiejskich Cieszeniewo, Smardzko, Ząbrowo.” Kontrola zakończyła się 
pozytywną oceną. Do końca roku powinna Gmina uzyskać przelew 
płatności  w kwocie 23.180,00 zł.  
- 20 grudnia br. przekazano do weryfikacji do Urzędu 
Marszałkowskiego dokumentację z przeprowadzonego postępowania 
przetargowego dotyczącego projektu pn. „ Budowa rekreacyjnych 
placów zabaw w Krosinie, Oparznie i  Klępczewie – gm. Świdwin”.  
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- Wójt Pan Zdzisław Pawelec poinformował zebranych, że dnia 16 
grudnia do Gminy dotarło pismo z Urzędu Marszałkowskiego o 
odmowie przyznania pomocy na realizację projektu pn. „ Wyposażenie 
zespołu ludowego Barwinok w stroje ludowe i instrumenty 
muzyczne”. Gmina odwoła się od tej decyzji, bowiem stoi na 
stanowisku, że jest to kultywowanie dziedzictwa naszych przodków. 
- Ponadto trwają prace nad poprawkami do wniosku pn. „ Witacze 
źródłem promocji i informacji gminy Świdwin”. Jest poprawka do 
wniosku na dofinansowanie z projektu na koszt ponad 30 tys. zł.  
- Referat Infrastruktury współpracuje ze Starostwem Powiatowym w 
redagowaniu „ Panoramy Powiatu Świdwińskiego”. 

 
• Wójt Pan Zdzisław Pawelec poinformował zebranych, że pracowników 

interwencyjnych było niewielu. W świetlicach pracownicy byli 
zatrudnieni na podstawie umów zlecenia. W związku z brakiem pieniędzy   
byli zatrudnieni tylko stażyści.  

 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec stwierdził, że Urząd wykonywał wszystkie swoje 
czynności podstawowe na bieżąco. 
 
Ad.6. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 
 

• Sołtys Pan Otto Leske zwrócił uwagę na brak pieczątki Zastępcy Wójta 
Pana Kazimierza Lechockiego na kartkach świątecznych wysyłanych do 
sołtysów. 

 
Ad.7. SPRAWOZDANIE KIEROWNIKA GMINNEGO OŚRODKA 
POMOCY SPOŁECZNEJ PANI KAZIMIERY SEŻYSKO Z 
DZIAŁALNOŚCI GOPS W ROKU 2011. 
 

Informację z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 
okres od 01,01,2011 do 31,12,2011 roku przedstawiła Pani Kazimiera Seżysko 
– Kierownik GOPS. 

Pani Kazimiera Seżysko powiedziała: „W roku 2011 GOPS dysponował 
budżetem w wysokości 5.783.080 zł, w tym zadania zlecone - 3.040 tys. zł, 
zadania własne – 956 tys. zł, dofinansowanie – 1.546 tys. zł i projekt 172 tys. zł. 
Są to pieniądze, którymi dysponował Ośrodek.” 

Następnie Pani Kazimiera Seżysko przystąpiła do omówienia 
działalności Ośrodka Pomocy Społecznej. Informacja ta stanowi załącznik Nr I 
do protokołu z sesji nr XIII/2011. 

Po przedstawieniu informacji z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej 
Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba poprosił o zadawanie pytań Pani 
Kazimierze Seżysko – Kierownikowi GOPS. 

Radny Pan Andrzej Żubert zadał pytanie: „ Czy w okresie 
przedświątecznym wystarczyło pieniędzy, bo wiadomo zawsze przychodzą 
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ludzie po tzw. jałmużnę no i proszą, bo to wiadomo, jak okres przedświąteczny. 
Jak to się w ogóle odbywało? Czy odchodzili, można powiedzieć z kwitkiem, 
czy odchodzili zadowoleni?” 
Pani Kazimiera Seżysko odpowiedziała: „ Wszystkie osoby, które złożyły 
podanie, to tylko trzy osoby były odmowne, ale to tylko dlatego, że bardzo 
przekraczały kryterium dochodowe. Musieliśmy dać odmownie, bo dochód na 
osobę, gdzie u nas jest 351 zł, nawet te 526 zł przekraczały dwu, albo 
trzykrotnie. To tylko takie trzy osoby były. Wszyscy inni dostali świadczenia, 
gdzie nie powiem, żeby byli zadowoleni, bo osoby, które dostały nawet 150 zł, 
to były takie ze dwa czy trzy przypadki, że rzuciły nam decyzję i wyszli. Byli 
niezadowoleni. Ubiegły rok był rokiem, gdzie mieliśmy do rozdania w grudniu 
150 tys. zł.  W tym roku mieliśmy niecałe 40 tys. zł - 35 tys. zł. Różnica w 
wypłacanych świadczeniach była wielka. Były świadczenia większe, to już tam, 
gdzie naprawdę jest bieda, to były 300 zł. Jednej osobie daliśmy, tam gdzie była 
niepełnosprawność i bieda, 450 zł. Zasiłki nie były aż tak duże, a spodziewali 
się, że będą takie jak w ubiegłym roku, gdzie były najmniejsze po 500 zł, a były 
i 700 zł, 800 zł i 900 zł wiec zadowolenia nie było. Myślę, że głodny nikt nie 
był, bo wszystkim kto przyszedł, nawet w ostatni dzień, mniejszych zasiłków 
niż 50 zł nie było. Było 326 podań w samym grudniu na żywność.”  
 Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba powiedział: „ Jest bardzo 
trudna sytuacja na rynku, wiadomo, niektórzy nie mają pracy, nie płacą za wodę, 
nie płacą za ścieki i inne rzeczy. Proszę, niech Pani wytłumaczy jak wygląda 
sytuacja w dniu dzisiejszym. Z tego, co się orientuję, to musi Pani uzyskać 
zgodę takiego klienta na przekazanie tych pieniędzy do spółki. Jakby Pani 
widziała inne rozwiązanie?” 
Pani Kazimiera Seżysko odpowiedziała: „Co roku dysponowaliśmy 
pieniędzmi, które dostawaliśmy z budżetu Gminy. To było koło 120 tys. zł – 
140 tys. zł. Te pieniądze pochłaniają nam teraz domy pomocy społecznej, więc z 
tych pieniędzy nie możemy teraz korzystać. Pieniądze, które otrzymujemy z 
budżetu państwa to są pieniądze na zasiłki okresowe albo na zasiłki na żywność. 
Do zasiłku na żywność kwalifikuje się osoba, której dochód nie przekracza  
526 zł.”  
 Następnie Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba zapytał: „ Wobec 
tego, że tak dużo pieniędzy idzie na utrzymanie ośrodków pomocy społecznej na 
zewnątrz, na umieszczonych z naszej Gminy. Z tego, co mówi ustawa to rodzina 
jest zobowiązana utrzymywać taką osobę skierowaną. Czy jest przeprowadzana 
weryfikacja dochodów rodzin.” 
Pani Kazimiera Seżysko odpowiedziała: „ Wysyłane są wszędzie, zanim 
umieścimy w domu, bo jest tak, że umieszczamy w domu pomocy społecznej, 
bo natychmiast trzeba umieścić, a później wysyłamy. Teraz ostatnio jak 
umieszczaliśmy to właśnie tak wysłaliśmy. Wysłaliśmy do rodziny i jeszcze do 
tej pory, już ponaglenie wysłaliśmy, bo nie przyszły wywiady sprawdzające u 
rodziny niemieszkającej na naszym terenie. Bo wysyłamy w świat, żeby właśnie 
zweryfikować. Jeżeli by przyszły, że jest więcej niż 250% kryterium 
dochodowego stosowanego w opiece społecznej taka osoba posiada, to jest 
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zobowiązana jakąś część łożyć. Ona wtedy sama deklaruje. Jeżeli nie zechce 
łożyć na matkę czy ojca w domu pomocy społecznej to wtedy możemy ją podać 
do sądu. Z tych co wcześniej składaliśmy, to są przeważnie  osoby, które mają 
rodzinę w takim stanie, bo wywiady sprawdzające są wszędzie, że nie 
przekracza 250% kryterium dochodowego na osobę w rodzinie. Staramy się, 
żeby te osoby jak najmniej kierować. Robimy wszystko, żeby te osoby utrzymać 
w środowisku, bo mimo wszystko, żebyśmy tą opiekunkę zatrudnili, byłoby 
mniej niż opłata w domu pomocy społecznej. W tej chwili mamy już domy 
pomocy społecznej dla osób psychicznie chorych, gdzie 3.700 zł jest za osobę. 
A rentę ma 600 – 700 zł, jeszcze z tego 30% jest jej kieszonkowego, a resztę 
musimy dopłacać. Tutaj nie możemy nic innego zrobić tylko jak najdłużej 
utrzymywać osoby w środowisku.” 
 Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba powiedział ponadto: „ Jeszcze 
jest jeden taki przepis, w myśl mojego rozumowania, bardzo krzywdzący. 
Osoby z nadmetrażem, które kwalifikują się lub niekwalifikują się do dodatku 
mieszkaniowego. Wystarczy, że ta osoba przekracza metrem lub pół metra.” 
Pani Kazimiera Seżysko poinformowała, że „ Jeśli przekracza 30 %. Wówczas 
nie przysługuje dodatek i jeszcze dochód, bo tutaj jeszcze dochód jest brany pod 
uwagę. Jeśli przekracza już ponad 30% 1 metr to wówczas nie ma zasiłku.” 
 Sołtys Pan Adam Kępa dociekał, czy GOPS  ma możliwość dokonania 
przelewu za żywność czy energię, bez konieczności dawania pieniędzy „ do 
ręki”.  
Pani Kazimiera Seżysko odpowiedziała, że nie może zrobić takiego przelewu. 

Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba zwrócił się do Pana Ryszarda 
Miedzika - Prezesa Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej, z pytaniem ilu 
dłużników ma Zakład i w jaki sposób sobie z nimi radzi. 

Pan Ryszard Miedzik odpowiedział, że obecnie Zakład analizuje 
sytuacje kilkudziesięciu osób, wobec których nosi się z zamiarem odcięcia 
wody. Tylko na wyraźną prośbę Pana Wójta wstrzymano się z podjęciem 
działań zmierzających do odcięcia wody przed świętami. Po świętach, po 
Sylwestrze rozpoczną się prace nad odcięciem wody. W większości będzie to 
dotyczyło rodzin korzystających z pomocy społecznej. Prezes Pan Ryszard 
Miedzik podkreślił, że jest on odpowiedzialny za ekonomikę Przedsiębiorstwa, 
którym kieruje. Poinformował ponadto, że dłużnicy zalegają z płatnościami na 
kwotę przeszło 120 tys. zł. Firma nie może przeprowadzać niektórych prac 
konserwacyjnych, bo nie ma na to pieniędzy. Debet przekłada się także, w 
ocenie Pana Prezesa, na przyszłe ceny jednostkowe wody, bo jest to ze sobą 
powiązane. Zamiarem Prezesa Pana Ryszarda Miedzika jest porządkowanie 
sytuacji z dłużnikami i odcinanie dostępu do wody, w porozumieniu z 
Kierownikiem GOPS Panią Kazimierą Seżysko.  

Pani Kazimiera Seżysko poinformowała, że osoby korzystające z 
pomocy społecznej często stoją na stanowisku, że płacenie za wodę czy za 
mieszkanie nie jest ich obowiązkiem. Uważają, że jest to obowiązek opieki 
społecznej.    
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Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba zwrócił się do Pana Ryszarda 
Miedzika - Prezesa Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej z prośbą o 
udzielenie informacji, jak stanowią przepisy w przedmiocie odcięcia wody.  
Pan Ryszard Miedzik odpowiedział, że odcięcie wody następuje na koszt 
Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej. Natomiast przyłącze do sieci może 
zrobić zakład odpłatnie, ale nie musi. Musi za to wyrazić zgodę na takie 
działanie. Po spłaceniu zadłużenia Pan Prezes pisemnie wyraża zgodę, bo może 
Zakład nie mieć niezbędnej mocy przerobowej. Zdarza się tak, że koszt 
przyłącza stanowi 1/3 zadłużenia.   
Wójt Pan Zdzisław Pawelec poinformował, że w przypadku odcięcia od wody 
niezbędne jest wskazanie innego ujęcia, z którego taka osoba będzie mogła 
pobierać wodę. 
Pan Ryszard Miedzik powiedział, że zanim dojdzie do odcięcia wody, Zakład 
ma obowiązek poinformować dłużnika o takim zamiarze na 21 dni przed 
podjęciem działań. Na tym powiadomieniu musi być zawarte wskazanie 
zastępczego punktu pobrania wody i w jakich godzinach będzie woda dostępna.  
Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba dociekał, czy istnieje możliwość 
zaliczkowej przedpłaty na wodę przy uciążliwych poborcach wody.  
Prezes Pan Ryszard Miedzik podkreślił, że dla Zakładu najistotniejsze są 
wpłaty, a forma już nie jest istotna. Poinformował ponadto, że nie są wysyłane 
wnioski, o których była mowa uprzednio do dłużników zalegających z 
płatnościami za okres 2 – 3 miesięcy. Jeżeli w przeciągu roku dłużnik nie 
podejmuje działań, to konieczna jest adekwatna reakcja. Egzekucja komornicza 
nie może być prowadzona z najniższego wynagrodzenia za pracę. 
  
 Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba zwrócił się do Wójta Pana 
Zdzisława Pawelca z prośbą o udzielenie informacji w przedmiocie 
planowanych przez Gminę inwestycji na rok 2012. 
 Wójt Pan Zdzisław Pawelec poinformował, że budżet na rok 2012, 2013 
oraz na rok 2014 będzie to trudny budżet, bowiem Gmina musi spełnić 
wskaźnik indywidualnego zadłużenia. Jeżeli tego Gmina nie spełni to zarówno 
RIO jak również NIK nie przyjmą budżetu Gminy. W związku z powyższym 
budżet na 2012 rok będzie skromny. Wójt Pan Zdzisław Pawelec stwierdził, że 
cieszy go zmniejszenie wysokości wydatków na oświatę, bo dowodzi ono 
słuszności decyzji o restrukturyzacji sieci szkół. Budżet szkół zamknie się w 
granicach 5 mln zł., co daje, w porównaniu z budżetem na rok 2011,  różnicę w 
granicach 1.2 mln zł. W związku z tym, Gmina nie będzie musiała zaciągać 
kredytu na oświatę.  

Wójt Pan Zdzisław Pawelec poinformował, że wszystkie zaoszczędzone 
środki będą przeznaczane na spłatę zadłużenia kredytowego.  
W 2012 roku planowane jest dokończenie już rozpoczętych inwestycji, czyli 
ukończenie budowy kanalizacji w trzech miejscowościach. Ponadto budowa 
wodociągu Rusinowo, Bełtno, bowiem jest to niezbędna inwestycja. W roku 
2012 będą rozliczane inwestycje w zakresie remontu świetlic wiejskich oraz 
budowy placów zabaw.  Innych inwestycji Gmina nie przewiduje w związku z 
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koniecznością spełnienia indywidualnego wskaźnika zadłużenia. Gmina 
oczekuje teraz na rozliczenie i zwrot środków za pierwszą inwestycję, czyli 
Krosino, Łąkowo, Lipce. Wójt Pan Zdzisław Pawelec podkreślił, że niezbędne 
było zwiększenie wydatków na straże pożarne w związku z koniecznością 
przeprowadzenia kompleksowych badań oraz szkoleń dla strażaków.  
Ponadto poinformował, że nie jest do końca wyjaśniona kwestia dopłaty do 
zasiłków stałych z opieki społecznej. Pojawiło się zapewnienie z Urzędu 
Wojewódzkiego, że gminy nie będą partycypować w kosztach tych zasiłków, ale 
może to jeszcze ulec zmianie. Trwają prace nad zmianami przepisów ustawy o 
pomocy społecznej  i niewykluczone, że pojawi się zapis nakładający na gminy 
obowiązek dopłat w wysokości 20% do wszystkich zasiłków. Już w roku 2011 
musieliśmy dopłacić do opieki społecznej 300 tys. zł. W dniu dzisiejszym 
opieka społeczna stała się największym biorcą środków z budżetu.  

Wójt Pan Zdzisław Pawelec poruszył kwestię wpływów do budżetu. 
Podkreślił, że w związku z licznymi zwolnieniami z płatności podatku rolnego 
wpływy do budżetu Gminy się zmniejszyły. Może wpłynąć o około 120 tys. zł 
mniej do budżetu z tytułu ustawowych ulg.  

Ponadto Wójt Pan Zdzisław Pawelec poinformował, że może pojawić się 
konieczność odprowadzania składki w wysokości 7,5% na ubezpieczenie 
zdrowotne do KRUS z podatku rolnego. 
Priorytetem Gminy, w ocenie Wójta Pana Zdzisława Pawelca, są remonty dróg 
i wszelkie zaoszczędzone środki będą przeznaczane na ten cel.  
 
Ad.9. PODJĘCIE UCHWAŁ 
 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poprosił Panią Renatę 
Kamińską - Skarbnika Gminy o przedstawienie projektów uchwał. W trakcie 
podjęcia uchwał na sali było obecnych czternastu radnych. Pani Renata 
Kamińska przedstawiła kolejno:   
 
- Uchwałę Nr XIII/108/2011  w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 
2012  
 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poprosił Przewodniczącego 
Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, Usług, Bezrobocia i 
Opieki Społecznej Pana Łukasza Pugacza o przestawienie stanowiska Komisji 
na temat budżetu.  
Przewodniczący Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, Usług, 
Bezrobocia i Opieki Społecznej Pan Łukasz Pugacz poinformował, że Komisja 
Budżetowa pozytywnie opiniuje projekt budżetu na 2012 rok. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
Uchwałę podjęto jednomyślnie. 
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- Uchwałę Nr XIII/109/2011 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Świdwin na lata 2012 – 2020 
 
Przewodniczący Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, Usług, 
Bezrobocia i Opieki Społecznej Pan Łukasz Pugacz poinformował, że Komisja 
Budżetowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały Nr XIII/109/2011. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
Uchwałę podjęto jednomyślnie. 
 
 
 
- Uchwałę Nr XIII/110/2011  w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy 
na rok 2011 
 
 
Przewodniczący Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, Usług, 
Bezrobocia i Opieki Społecznej Pan Łukasz Pugacz poinformował, że Komisja 
Budżetowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały Nr XIII/110/2011. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
Uchwałę podjęto jednomyślnie. 
 
Następne projekty uchwał wraz z uzasadnieniem przedstawiła Pani Halina 
Czajkowska – Sekretarz Gminy. Pani Halina Czajkowska przedstawiła 
kolejno: 
 
- Uchwałę Nr XIII/111/2011  w sprawie nabycia działki nr 138/6 (droga) 
 o powierzchni – 1,9578 ha KW KO2B/00027238/4 w obrębie 0022 
LEKOWO 
 
Uwag nie zgłoszono. 
Uchwałę podjęto jednomyślnie. 
 
- Uchwałę Nr XIII/112/2011  w sprawie zniesienia pomnika przyrody 
 
Uwag nie zgłoszono. 
Uchwałę podjęto jednomyślnie. 
 
- Uchwałę Nr XIII/113/2011 w sprawie powierzenia spółce Międzygminne 
Przedsiębiorstwo Gospodarki Odpadami Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedziba w Wardyniu Górnym zadań własnych Gminy 
w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi oraz wyrażenia zgody na 
zawarcie przez Gminę Świdwin umowy wykonawczej  
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Uwag nie zgłoszono. 
Uchwałę podjęto jednomyślnie. 
 
Po podjęciu uchwał, Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba poprosił Panią 
Halinę Cybul – zastępcę Przewodniczącego o odczytanie uchwał składu 
orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie 
wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Świdwin 
na 2012 rok oraz uchwały w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie 
uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Gminy Świdwin na lata 2012 -
2020. Uchwały te stanowią  załącznik Nr II do protokołu z sesji nr XIII/2011. 
 
Ad.9a. PROGRAM PRACY KOMISJI REWIZYJNEJ RADY GMINY 
ŚWIDWIN NA 2012 ROK. 
 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poprosił Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej Pana Dariusza Gosa o zaprezentowanie planu pracy 
Komisji na 2012 rok. Plan ten stanowi załącznik Nr III do protokołu z sesji nr 
XIII/2011. 
Uwag do proponowanego planu pracy nie wniesiono. W głosowaniu nad 
przyjęciem planu pracy Komisji Rewizyjnej udział wzięło 13 radnych. 
Plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 rok przyjęto jednomyślnie. 
 
Ad.10. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 
 
Na pytanie radnego Pana Andrzeja Żuberta dotyczące remontu drogi i 
wycięcia drzewa rosnącego w pasie drogowym odpowiedział Wójt Pan 
Zdzisław Pawelec. 
Wójt poinformował radnego, że będą prowadzone rozmowy z Dyrektorem 
Powiatowego Zarządu Dróg na temat remontu tej drogi.  
 
Co do pytania sołtysa Pana Otto Leske Wójt Pan Zdzisław Pawelec 
poinformował, że życzenia bez pieczątki, ale z podpisem też są ważne. 
 
Ad.11. WOLNE WNIOSKI  
 

Sołtys Pan Adam Kępa zwrócił uwagę na problem z drzewem rosnącym 
na zakręcie drogi na lekkim wzniesieniu w Kluczkowie. Podkreślił, że drzewo to  
pod wpływem większych podmuchów wiatru bardzo się kołysze. Sołtys 
poinformował, że rozmawiał na temat tego drzewa ze Strażą Pożarną, ale 
odmówili jego wycięcia, bowiem wiązałoby się to z koniecznością odcięcia 
prądu. Drzewo to rośnie bowiem w pobliżu linii wysokiego napięcia. Dyrektor 
Powiatowego Zarządu Dróg zobowiązał się obejrzeć to drzewo. Sołtys zwrócił 
się do Wójta Pana Zdzisława Pawelca z prośbą o udzielenie pomocy w tym 
zakresie Dyrektorowi. Podkreślił ponadto, że gdyby to drzewo przewróciło się, 
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uszkodziłoby albo linie wysokiego napięcia albo budynek mieszkalny 
znajdujący się obok.  
Wójt Pan Zdzisław Pawelec poinformował, że podjął rozmowy na ten temat ze 
Strażą Pożarną, ale straż nie dysponuje podnośnikiem, a przycięcie drzewa 
wymaga jego użycia. Drzewo rośnie częściowo poza pasem drogowym. Wójt 
będzie prowadził rozmowy na ten temat z Dyrektorem Powiatowego Zarządu 
Dróg. Najważniejsze jest, zdaniem Wójta, wynajęcie podnośnika, który 
umożliwi ścięcie tego drzewa. 

Radna Pani Halina Cybul zwróciła uwagę na podobny problem, który 
pojawił się w Ząbrowie. Przy kościele rośnie grab, który na wysokości 2,5 – 3 m 
jest pusty w środku. Jest on przechylony w stronę ulicy i grozi zawaleniem przy 
większych podmuchach wiatru. Obok znajduje się budynek mieszkalny. 
Prowadzone już były rozmowy z energetyką na temat odcięcia dopływu prądu 
na czas wycięcia drzewa, ale domagają się oni zapłaty za przestój. Przebiegają 
też tamtędy linie telefoniczne i także telekomunikacja żąda zapłaty za przestój. 

 
Ad.13. Z A K O Ń C Z E N I E 
 
Kończąc obrady XII/2011 Sesji Rady Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba 
podziękował za uczestnictwo i za zabieranie głosu. 
 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 

Przewodniczący Rady 
 

Krzysztof Kaszuba 
 
 
 
Protokołowała 
 
Joanna Anglisz- Myszka 
 
 

 
 


